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Serdecznie dziekuje za zorganizowanie miedzynarodowej konferencji poswieconej ochronie zubra

w Puszczy Bialowieskiej. Rola dziedzictwa przyrodniczego Puszczy i jej ranga w skali miedzynarodowej

jako obiektu Swiatowego Dziedzictwa, nierozerwalnie sa zwiazane z ochrona naszego sztandarowego,
chronionego gatunku.

Polska nauka odegrala i wciaz odgrywa fundamentalna role w badaniach nad zubrem w Europie

i miedzy innymi, to dzieki ich wynikom mozliwe bylo odtworzenie w miare stabilnej populacji tego
gatunku po roku 1919. Wyrazam przekonanie, ze nastepne lata przyniosa takze wiele ciekawych badan
i dostarcza odpowiedzi na trudne pytania zwiazane z ekologia zubra, w szczególnosci dotyczace losów

populacji narazonej na niezwykle niska zmiennosci genetyczna i podatnej na wiele chorób o nie do konca
rozpoznanej jeszcze etiologii. Celem nas wszystkich powinno byc zapewnienie jak najlepszych warunków
ochrony gatunku w przyszlosci, jako naszego wspólnego dziedzictwa przyrodniczego. Ze swej strony

moge zapewnic, ze Ministerstwo Srodowiska bedzie zawsze wspieralo tego typu dzialania.

Gratuluje serdecznie kierownictwu Zakladu Badania Ssaków Polskiej Akademii Nauk

w Bialowiezy inicjatywy i zaangazowania w zlozeniu trudnej aplikacji do mechanizmu finansowego LIFE
Przyroda oraz za zapewnienie naukowej koordynacji nad realizacja calego projektu. Dziekuje równiez za

wspólprace Bialowieskiemu Parkowi Narodowemu, który takze odegral w historii niebagatelna role
w hodowli i restytucji zubra. Dziekuje pozostalym wspólpartnerom projektu - Regionalnej Dyrekcji
Lasów Panstwowych w Bialymstoku oraz Fundacji Zielone Pluca Polski.

Mam glebokie przekonanie, iz konferencja zaowocuje szeroka wymiana pogladów oraz

rozwiazywaniem problemów niezbednych do zapewnienia wlasciwej ochrony i trwalosci populacji zubra
na nizu europejskim.

Zycze Panstwu owocnych obrad i wielu sukcesów naukowych w przyszlosci.
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